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Posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii 

10.12.2012r. godzina 9:00 

Adam Szpak – czterech radnych z komisji  jest czyli mamy quorum, możemy opiniować. 
Witam radnych, sołtysów, pracownika urzędu. Teraz przeczytam nad czym mamy obradować.  
Zaopiniowanie regulaminu utrzymania  czystości i porządku na terenie gmin Mazurskiego 
Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami. Drugi punkt sprawy różne. Czy ktoś  
z państwa radnych ma jakieś uwagi no to śmiało. 

Piotr Pryczka – w § 9 jest, że nie można wyrzucać do pojemników resztek farb, 
rozpuszczalników, lakierów, odpadów, leków no to gdzie to mamy wyrzucać. 

Adam Szpak – to to jest jedno. Co tam macie jeszcze. To może ja zacznę jeszcze. W § 10 
rozdział 5 pkt 2 odpady wielkogabarytowe odbierane będą 2 razy w roku. Według mnie to jest 
za mało. Tu należało by poprawić na co kwartał. To jedna taka uwaga. Druga, rozdział 7 § 12 
Wytwórcy odpadów komunalnych w celu ograniczenia ilości wytwarzanych odpadów 
powinni w miarę możliwości kupować produkty bez opakowań. Tutaj jest tak, że gospodarka 
śmieciowa będzie każdemu z nas narzucać co ja mam jeść w czym kupować bo to tak 
wychodzi. Nakazują co ja mam jeść, w czym opakowane, jak kupować, jakich toreb używać. 

Piotr Pryczka – to nie jest nakazane tylko w miarę możliwości. 

Adam Szpak – skoro to będzie przyjęte to tak zostanie. To jest jak gdyby narzucanie mi co ja 
mam robić, jak mam pisać, na ilu stronach, czy drobnym maczkiem czy dużymi literami, żeby 
oszczędzać na papierze. Tu nie powinno być w takim regulaminie narzucania co ma robić. 
Moim zdaniem cały § 12 do przerobienia. Powinien w miarę możliwości, to albo powinien 
albo w miarę możliwości. Poza tym cały regulamin od pierwszego paragrafu jest jakby 
ustawowo. Co my tu możemy zmieniać. Trzeba by wszystkie paragrafy przejrzeć, przeczytać. 
Jeżeli chodzi o rozdział 3 moim zdaniem jest to w miarę przyzwoicie zrobione. Nie ma tu też 
cen i sposobu naliczania, czy to będzie od pojemnika, od litrów czy zameldowania. 

Mariusz Puchalski – pytanie czy możemy w ogóle tu coś zmieniać. 

Adam Szpak – prawdopodobnie możemy coś zasugerować. To jest wersja robocza. Dlatego 
to rozesłali po gminach aby jeszcze jakieś uwagi wnieść. 

Mariusz Puchalski – do kiedy ma to być wprowadzone. 

Adam Szpak – jak pani sekretarz mi mówiła to do końca roku. Ktoś jeszcze jakieś uwagi ma? 

Roman Paluch – mnie się główne zasady powstania tego stowarzyszenia nie podobają. 
Uważam, że hodujemy monopolistę na śmieci. Brak konkurencji spowoduje, że będą śmieci 
bardzo drogie. Uważam, że nasza spółka powinna dalej istnieć i wozić śmiecie. 

Piotr Pryczka – to trzeba było szybciej się decydować i nie wchodzić do związku. 

Adam Szpak – gwoli przypomnienia ja wam powiem, że ten związek mazurski gospodarka 
odpadami nasza gmina od początku jest w tym. Tak jak tu pan Roman mówi słuszna racja 
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konkurencja przede wszystkim. Tu trzeba by jak poprzednimi laty. Każda gmina miała własne 
wysypisko śmieci i nic więcej i z tym sobie rady nie dawali. Teraz to wszystko będzie pod 
Giżycko wożone. Tak jak mówił tu pan prezes na spotkaniu ostatnio, że w drodze przetargu 
wyłonią firmę, która będzie odbierać te śmieci. Być może, że  z danej gminy podmiot czyli 
jak gdyby nasza spółka ma warunki to być może z naszej gminy oni tu będą odbierać. W tym 
regulaminie nie ma w jaki sposób spółka będzie to odbierać i w których dniach, tylko 
przypuszczamy, że co dwa tygodnie będą odbierać od indywidualnych. Gabarytowo duże jak 
np. meble dwa razy w roku, to troszeczkę za mało, co kwartał niech by było. Oni jakby 
regulują to. Worki z selektywną zbiórką odpadów odbierane nie rzadziej niż co dwa tygodnie 
w sezonie. To jest o 1 maja do 30 września. Co 4 tygodnie poza sezonem czyli od 1 
października do 30 kwietnia. To tak jak u nas się dzieje. Przynajmniej na wioskach. Raz w 
miesiącu są śmiecie zbierane. Latem wiadomo nie mogą w kubłach śmiecie tak długo być, 
dlatego oni w sezonie będą co dwa tygodnie te śmieci odbierać. Prawdopodobnie będzie 
opłata stała. Nie wiem czy jeżeli będzie to dwa razy w tygodniu odbierane to będą te same 
pieniążki czy raz w miesiącu to też to samo. Nie wiem jeszcze bo tu nic o takich cenach nie 
ma. Tylko w jaki sposób będzie to odbierane. Tu proszę o opinię, czy taki regulamin 
utrzymania czystości czy on może być. Ewentualnie jakieś poprawki nanieść i oni 
prawdopodobnie to uwzględnią. Ostateczny wzór na pewno przyjdzie na sesję rady gminy  
i na pewno każda gmina będzie przyjmować u siebie ten regulamin. 

Roman Paluch – w tym projekcie nie doczytałem się co do dróg naszych. Bo tu jest 
rozwiązywanie problemów śmieciowych na terenie gminy. Przez naszą gminę przebiegają 
drogi wojewódzkie, powiatowe i nasze gminne. Wiadomo, że gminne to w gestii gminy leżą 
ale powiatowe i wojewódzkie należałoby zobaczyć ile w rowach śmieci leży i jak rozwiązać 
ten problem śmieci w rowach, kto ma za to się wziąć  i kto ma zapłacić za usuwanie śmietnisk 
z tych rowów. Jak na razie to czynami społecznymi się odbywa. Jak spółka to przejmie jak 
oni to rozwiążą przy drogach powiatowych i wojewódzkich gdzie nasza gmina nie powinna w 
tym uczestniczyć bo to nie są nasze tereny i oni odpowiadają. Każdy właściciel odpowiada za 
swój teren. Jak mamy poprawiać ogólny stan śmieci to trzeba przede wszystkim od dróg 
zacząć, tam jest najwięcej śmieci. 

Adam Szpak – ktoś z państwa jeszcze jakieś uwagi ma do tego regulaminu?  

Piotr Pryczka – poza sezonem co trzy tygodnie będzie za rzadkie. 

Adam Szpak – ja bym proponował zagłosować nad tym ale pod jednym warunkiem, żeby 
ktoś był i wytłumaczył to. Są uwagi, gdyby była tu osoba,  która to pisała albo działa w tym to 
by to wytłumaczyła, wyjaśniła,  w tej chwili jak wystawimy jakąś opinię za lub przeciw, 
wstrzymującą się to by trzeba było też uwzględnić te uwagi co żeśmy tu postawili. Być może 
tak trzeba by zapisać w tym. My możemy zagłosować ale tylko z tymi uwagami. 

Roman Paluch – dla naszego obywatela jest bardzo ważna cena. 

Adam Szpak – tu ceny nie ma ale sam regulamin jak ma obywatel postępować, co kupować. 
Ten paragraf 12 w ogóle mi się nie podoba. To jest narzucanie mi co ja mam jeść i jak 
kupować. 
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Piotr Pryczka – nie narzuca, tylko jest w miarę możliwości. 

Mariusz Puchalski – składam wniosek o przeniesienie posiedzenia na inny termin, ze 
względu na to, że nie ma osoby uprawnionej z urzędu gminy, żeby nam wyjaśniła. Bo to  
o tym możemy podyskutować w wolnych wnioskach. 

Adam Szpak – też uważam, że jeżeli byłaby tu osoba, która pomogłaby nam wyjaśnić 
wątpliwości. 

Roman Paluch – to jakich mamy przedstawicieli mamy w tym związku naszym. 

Adam Szpak – pani dyrektor Mejor między innymi. 

Mariusz Puchalski – składam wniosek o przeniesienie posiedzenia komisji rolnictwa  
w innym terminie ze względu na brak przedstawiciela związku międzygminnego gospodarka 
odpadami. 

Adam Szpak – złożony wniosek poddany przez pana radnego poddamy pod głosowanie. Kto 
z państwa jest za wnioskiem pana Puchalskiego aby komisję rolnictwa przenieść w innym 
terminie kiedy będzie obecny przedstawiciel związku międzygminnego gospodarka 
odpadami. Kto jest za wnioskiem?  Jednogłośnie. 4 radnych obecnych. 4 za. Dziękuję. Punkt 
2. Sprawy różne. Czy są takie sprawy? 

Sołtys Dariusz Sawoń – chciałbym kserokopię tego pisma dostać bo dotyczy to mnie  
i mieszkańców. Chciałbym wiedzieć o czym dyskutujecie. 

Adam Szpak – dobrze, może zapiszemy taki wniosek do pana wójta prawdopodobnie  
o rozesłanie wersji roboczej regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gmin 
Murskiego Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami dla wszystkich sołtysów. Czy 
ktoś w sprawach różnych jeszcze? 

Sołtys Jolanta Hanc – ja jeszcze z wodą naszą. Dlaczego nikt żadnej informacji nie 
wywiesił. W Internecie nic nie było o Rantach, sprawdzałam. Jest też problem  
z chlorowaniem wody. 

Adam Szpak – czy coś jeszcze w sprawach różnych? To dziękuję, zamykam posiedzenie 
komisji leśnictwa, rolnictwa i ochrony środowiska. Dziękuję za przybycie. 
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